
 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

19 FEBRUARI 2015 
 

 

 

Sammanträde torsdag 19 februari 2015 

Aktivitetshuset Tuben, T-banehuset i Farsta centrum, klockan 18.45-21.05 

 

Ledamöter 
Lars Bäck (V), ordförande   ej § 17 (jäv)  

Lars Jilmstad (M), vice ordförande  

Eva Gustafson (S)   ej § 17 (jäv)  

Karin Lekberg (S) 

Kjell Backman (S)   ej § 6 (jäv) 

Leo Bergman (S) 

Mariana Moreira Duarte (MP) 

Martin Westin (MP) 

Arne Fredholm (M)  

Ann-Louise Ebérus (M)  

Leif-Åke Andersson (M)   ej § 6 (jäv) 

Lisbeth Crabo Ljungman (M) 

Vladan Bošković (FP)  

  

Ersättare 

Dan Lind (S)   ej §§ 6, 17  

Angelica Kinnunen (S) 

John “Pelle” Pettersson (S)   ej § 6 (jäv) 

Ingrid Eriksson (S) 

Anita Jonsson (MP) 

Sara Söderström (MP) 

Laura Roselli (V)   ej § 17 

Marie-Louise Gudmundsson (M)   ej § 6 

Klas Wissman (M) 

Peter Öberg (FP) 

Lars Hultkvist (KD) 

 

Tjänstgörande ersättare 

Dan Lind (S) för Kjell Backman (S) vid § 6 och för Eva Gustafson (S) vid § 17 

Marie-Louise Gudmundsson för Leif-Åke Andersson, båda  (M)   § 6 

Laura Roselli för Lars Bäck, ordförande, båda (V)   § 17 

 

Tjänstemän 

§§ 1-18: Stadsdelsdirektör Steinunn Á Håkansson och nämndsekreterare Pia Sundqvist. 

§§ 1-14: Avdelningscheferna Pär Dahlqvist, Päivi Kabran, Per-Ove Mattsson (även § 15-18), 

Lena Rabe och Birgitta Thulén, utvecklingsstrateg Medea Fröderos Sandbladh, verksamhets-

controllers Michael Boström, Katarina Höök och Monika Lind, kommunikationsansvarig 

Marie Khoury. 

 

Personalföreträdare 

§§ 1-14: Carina Lemon-Allstrin, LO (Kommunal). 

 

Utses att justera Lars Bäck (V), Lars Jilmstad (M) och Mariana Moreira Duarte (MP) 

 

Dag för justering 20 februari 2015 

 

 

 

     

Sekreterare 

 

 

 

 

Ordförande Vice ordförande,  Ledamot 

 tjänstgörande vid § 17  

§§ 1-16, 18  § 17 

 

Antal paragrafer: 18 varav paragraf nummer 15-18 under sluten del av sammanträdet. 

Antal blad: 25 varav blad nummer 22-25 under sluten del av sammanträdet. 
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§ 1 

Årsredovisning och bokslut 2014 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden godkänner årsredovisning och bokslut för 2014. 

2. Stadsdelsnämnden överlämnar årsredovisning och bokslut för 2014 till kommunstyrelsen. 

3. Stadsdelsnämnden beslutar om ianspråktagande av resultatfond om 1,5 mnkr enligt 

redovisning i ärendets bilaga 2. 

4. Nämnden begär att ackumulerat netto 11,9 mnkr avseende resultatenheterna överförs 

till 2015. 

5. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-01-30. 

Dnr 1.2.1-50/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Ordföranden Lars Bäck (V), Eva Gustafson m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Lars Hultkvist (KD) anmälde två ersättaryttranden. 

 

Särskilt uttalande 

Eva Gustafson m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V) 

 

Socialdemokraterna, Miljöpartiet samt Vänsterpartiet var och är alltjämt mycket 

bekymrade för äldreomsorgen där de av staden centralt tilldelade resurserna för 2014 var 

bristfälliga. I samband med behandlingen av Tertialrapport 1 i maj 2014 argumenterade vi 

då för och föreslog att nämnden skulle begära 30 mkr i tilläggsanslag. Vid behandlingen 

av Tertialrapport 2 i september 2014 upprepade vi vår oro samt förslag om förstärkning. 

Detta för att undvika att resurser togs från andra områden, att exempelvis 

biståndsbedömningen blev ytterligare restriktiv.  

 

Den tidigare majoriteten, m, fp, c, lovade under 2014 att se till att prognosmissen inte 

skulle drabba invånarna i Farsta-området. Vi kan nu konstatera att så inte blev fallet när 

bokslutet för 2014 föreligger.  

 

Bokslutet för 2014 är i balans, men det är ett resultat av förvaltningens och all vår 

personals mycket uppoffrande arbete med att trots hårda besparingar på i stort sett alla 
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områden, söka ge bästa möjliga samhällsservice till vårt stadsdelsområdes invånare. Detta 

innebär dock i slutändan att invånarna i Farsta trots detta inte fullt ut fått de 

välfärdstjänster som det finns ett reellt behov av. 

 

Vi kan om vi ser tillbaka på några bokslut konstatera att bristen på resurser inom främst 

äldreomsorgen ökat markant sedan 2012. Det året uppvisade äldreomsorgen ett litet 

överskott om 3,7 mkr. Därefter i bokslutet för 2013 var det underskott inom 

äldreomsorgen på hela 15 mkr och nu kan vi konstatera att äldreomsorgen slutade på 

minus 36,4 mkr för 2014. 

 

Det är sammantaget beklämmande att se hur vår förvaltning och all personal i slutändan 

under flera år ensamma fått ta det fulla ansvaret för en tuff ekonomisk situation och fått 

klara ut situationen genom hårda besparingar för att nå målet om en budget i balans.  

 

Vi ska givetvis gemensamt hushålla med medborgarnas resurser och ständigt söka 

förbättra och effektivisera den verksamhet som stadsdelsnämnden ansvarar för. Men det 

kräver också att vi fritidspolitiker tar ett ansvar för och följer verksamheten samt ger stöd 

till personalen om förutsättningarna är sådana att det blir svårt att klara de behov som 

invånarna har. 

  

Från den nuvarande majoriteten kommer vi inte passivt invänta bokslutet för innevarande 

år, utan har redan nu tagit initiativ till de första överläggningarna på politisk nivå om de 

tuffa ekonomiska villkor inom främst äldreomsorgen som vi tyvärr ärvt av tidigare 

majoritet. 

 

Nuvarande rödgröna majoritet, Socialdemokraterna, Miljöpartiet samt Vänsterpartiet tar 

avslutningsvis inte ställning till enskildheterna i bokslutet som helt bygger på den tidigare 

majoritetens budget för 2014. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) 

 

Allianspartierna har tagit del av årsredovisningen och bokslutet för 2014. Vi konstaterar 

med tillfredsställelse att i stort sett alla i verksamhetsplanen uppsatta mål har uppnåtts.  

 

Under alliansens styre har Farsta i ett antal avseenden blivit en bättre och tryggare 

stadsdel.  Kommunens goda ekonomi har inte bara möjliggjort skattesänkningar, utan 

också avsevärda resurstillskott när det gäller kommunens välfärdstjänster. Vi vill tacka 

vår lyhörda förvaltning för allt det gedigna arbete som lagts ner för att förverkliga 

alliansens ambitioner. 

 

Vi politiker upplever att det funnits en anda av öppenhet och förtroende mellan oss och 

alla engagerade medarbetare i förvaltningen.  Det är en viktig förklaring till många 

förbättringar och till att uppdykande problem oftast kunnat rättas till snabbt och effektivt. 

Det gäller inte minst äldreomsorgen, där kostnaderna ökat mer än prognosticerat. 
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Samtliga partier i nämnden har ställt sig kritiska till den fleråriga diskrepansen mellan 

prognoser och verkligt utfall vad gäller äldreomsorgen.  Vi kan från allianspartiernas sida 

konstatera att förvaltningen ändå lyckats hålla en budget i balans. Detta har kunnat ske 

genom kloka omdispositioner som inte gått ut över välfärden i övrigt. Och vi kan även 

konstatera att det även finns prognosmissar som går åt andra hållet. T ex har kostnaderna 

för försörjningsstöd minskat kraftigt. I själva verket är det, vilket borde vara onödigt att 

påpeka, helt naturligt att den kommunala verksamheten över tid kan behöva justeras 

utifrån förändrade förutsättningar.  

 

Vi kan konstatera att den rödgröna majoriteten, trots yviga löften och trots 

skattehöjningar, inte heller kan se fram emot ett år där prognos och verkliga behov inom 

äldreomsorgen möter varandra.  Och lusten verkar större att satsa på ej efterfrågade nya 

verksamheter än att garantera våra äldre ett värdigt omhändertagande när den egna orken 

inte räcker till. Detta har vi anledning att återkomma till.  

 

Ersättaryttrande 

Lars Hultkvist (KD) 

 

Om jag hade haft rösträtt hade jag instämt i det särskilda uttalandet från (M) och (FP). 

 

Ersättaryttrande 

Lars Hultkvist (KD) 

 

Som framgår av stadsdelsnämndens årsredovisning så har ansökningarna om 

vårdnadsbidrag ökat med 25 procent under 2014. Därmed har drygt 100 fler familjer 

lättare kunnat lägga livspusslet och även fått mer tid med sina barn. Jag beklagar att den 

politiska majoriteten i Stockholm har tagit bort denna allt mer uppskattade 

valfrihetsreform. 
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§ 2 

Anmälan av inlämnade medborgarförslag 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda ett medborgarförslag om att 

anlägga kollektiv stadsodling i Farsta. 

2. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda ett medborgarförslag om att 

rusta upp spontanfotbollsplaner. 

 

Ärendet 

Följande medborgarförslag har lämnats in till stadsdelsnämnden, vilket förvaltningen 

hade redovisat till nämnden i en sammanställning daterad 2015-01-27. 

 

 Anlägg kollektiv stadsodling i Farsta 

Ulla. Dnr 1.2.4-38/2015 

 

 Upprustning av spontanfotbollsplaner 

Kalle. Dnr 1.2.4-43/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) föreslog att nämnden skulle uppdra åt förvaltningen att bereda 

medborgarförslagen.  

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 3 

Skejtpark för sparkcyklar vid Odlarängen i Tallkrogen 

Svar på medborgarförslag 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

medborgarförslag från Olle Lindberg om skejtpark för sparkcyklar vid Odlarängen i 

Tallkrogen. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar efter förvaltningens utredning att Odlarängens parklek 

inte är en lämplig plats för att bygga en skejtpark för sparkcyklar, en så kallad 

"kickbikepark". 

3. Stadsdelsnämnden beslutar att uppdra åt förvaltningen att pröva frågan om skejtpark 

för sparkcyklar i samband med upprustning och komplettering av exempelvis 

parklekar och andra aktivitetsområden som stadsdelsområdet råder över mot bakgrund 

av att Olle Lindberg i sitt medborgarförslag pekar på att det saknas en sådan 

anläggning i den södra ytterstaden. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag föreslår Olle Lindberg att en skejtpark för sparkcyklar ska byggas 

vid Odlarängens parklek i Tallkrogen. Andra skejtparker ligger långt ifrån Tallkrogen och 

i Högdalens skejtpark är det inte tillåtet att åka sparkcykel. 

 

Förvaltningen har förståelse för att det är svårt att hitta platser som är anpassade för 

sparkcykelåkning. En anläggning för sparkcykel eller bräda bullrar mycket och kan vara 

störande för de som bor i närheten. Det är många bostadshus vid Odlarängen och det är 

därför inte lämpligt att bygga en skejtbana i parken.   

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-01-27. 

Dnr 1.2.4-765/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Eva Gustafson m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget 

förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) yrkade att nämnden skulle bifalla 

förvaltningens förslag. 

 

Ordföranden Lars Bäck (V), Eva Gustafson m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

det av honom, Eva Gustafson m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) framlagda 

förslaget. 
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Reservation 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) 

 

Till förmån för förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 

Eva Gustafson m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V) 

 

Medborgarförslaget från Olle Lindberg handlar om att stadsdelsområdet ska bygga en 

"skatepark" för sparkcyklar, så kallad kickbike park. Olle vill att parken ska ligga på 

Odlarängen.  

 

Av förvaltningens tjänsteutlåtande framgår att platsen inte är lämplig för aktiviteten. 

Däremot besvaras inte den andra aspekten, att det idag inte finns någon kickbikepark i vår 

eget stadsdelsområde. 

 

Det är skillnad på en så kallad skatepark för t.ex. brädåkning m.m. och en kickbackpark 

för t.ex. sparkcyklar och liknande. Vill någon däremot använda cykel ställs åter andra 

krav på anläggningar avsedda för cyklar. 

 

Det som Olle talar om i sitt förslag handlar om en möjlighet till "kickbikeåkning" som 

med stor sannolikhet skulle attrahera åkare även utanför vårt stadsdelsområde. Och skulle 

kunna fungera som ett komplement till anläggningen i Högdalen som renderat en hel del 

uppmärksamhet och är väldigt populär. 
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§ 4 

Hundrastgård i Fagersjö 

Inriktningsbeslut och svar på medborgarförslag 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att planera för en hundrastgård i Fagersjö. 

2. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

medborgarförslag från Martin Tell om hundrastgård i Fagersjö. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag föreslår Martin Tell att en hundrastgård ska anläggas på 

fotbollsplanen bakom matvaruaffären Lidl i Fagersjö. Om platsen inte går att använda för 

hundrastgård finns enligt förslagsställaren många andra platser i området som skulle 

passa. 

 

Fotbollsplanen ligger inom kvartersmark och nämnden kan därför inte besluta hur marken 

ska användas. Förvaltningens förslag är att en hundrastgård istället anläggs på 

parkmarken söder om fotbollsplanen. Förvaltningen föreslår att investeringen finansieras 

inom 2015 års budget.     

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-01-27. 

Dnr 1.2.4-636/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 5 

Intagningsstopp vid Farsta vård- och omsorgsboende 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden beslutar om intagningsstopp vid Farsta vård- och omsorgsboende 

från den 20 februari 2015. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar att uppdra åt förvaltningen att kontakta kommunstyrelsens 

styrgrupp och äldrenämndens referensgrupp för att undersöka om det finns 

någon/några lämpliga lokaler att hyra för att möjliggöra en flytt av verksamheten i sin 

helhet eller avdelningsvis för att skapa bästa möjliga trygghet för de boende samt bra 

villkor avseende verksamheten samt den dagliga arbetsmiljön för våra medarbetare. 

3. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att kartlägga samt ta fram förslag på 

lämpliga tomter inom stadsdelsområdet som skulle kunna rymma kommande 

nyetableringar av vård- och omsorgsboendeenheter och återkomma med en 

redovisning till nämnden. 

4. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Farsta vård- och omsorgsboende kan inte bedrivas i nuvarande lokaler. Förvaltningen fick 

därför i november 2014 uppdraget att undersöka möjligheten att hyra fastighetsbolaget 

Danators påbörjade äldreboende. Eftersom Danator istället tecknat hyresavtal med annan 

utförare föreslås nämnden som ett första steg besluta om ett omedelbart intagningsstopp 

vid Farsta vård- och omsorgsboende.  

 

Boende och medarbetare har fått information om att fastigheten måste tömmas under 

2015. Förvaltningen har inlett en process för att säkra ett fortsatt tryggt boende för de 

äldre och för att berörda medarbetare ska få det stöd som behövs. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-02-13. 

Dnr 2.6-767/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Eva Gustafson m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) yrkade att nämnden skulle bifalla 

förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

det av honom, Eva Gustafson m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) framlagda 

förslaget. 

 

Ordföranden Lars Bäck (V), Eva Gustafson m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

anmälde ett särskilt uttalande. 
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Lars Hultkvist (KD) anmälde ett ersättaryttrande. 

 

Reservation 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) 

 

Till förmån för förvaltningens förslag till beslut. Vi anför därutöver följande: 

 

Nämndens allianspartier kan konstatera att förvaltningen hängivet och outtröttligt försökt 

finna lösningar när nu ett antal äldreboenden försvinner. Vi är övertygade om att 

förvaltningen även fortsatt prövar alla möjligheter och att några särskilda uppmaningar 

om att göra detta inte behöver framställas. 

 

Samtidigt är det så att förvaltningen inte självständigt kan lösa frågan. Det finns en central 

planering som ser till hela stadens behov. Det är också viktigt att konstatera att den 

demografiska utvecklingen givetvis påverkar det framtida behovet. 

 

Vi kan också konstatera att det av äldreboendeplanen (bilaga till förra årets fleråring) 

framgår att Micasa har lämnat in en ansökan om markanvisning för ett äldreboende till 

exploateringskontoret. Ansökan gäller en tomt nära Kvickenstorpsskolan i Farsta och 

omfattar 54-72 platser i vård- och omsorgsboende.  

 

Sammantaget vill vi uttala vår fasta övertygelse om att förvaltningen, som hittills, gör sitt 

bästa för att skapa den trygghet i omhändertagandet som äldre och deras anhöriga kan behöva. 

 

Särskilt uttalande 

Eva Gustafson m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V) 

 

Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet konstaterar att behovet av 

funktionella lokaler för vård- och omsorgsboende är en akut fråga för såväl vår eget 

stadsdelsområde som staden i övrigt. 

 

En stor del av stadens egna fastigheter för denna verksamhet måste under de närmaste 

åren renoveras och anpassas för dagens krav när det gäller boende- och arbetsmiljö. 

Samtidigt har det i praktiken varit ett ”förbud” för stadens eget bolag Micasa under de två 

föregående mandatperioderna att planera för nyproduktion av de nya vård- och 

omsorgsboenden som krävs för att kompensera de bortfall av platser som uppstår i 

samband med nödvändiga renoveringar av nuvarande fastigheter. Istället skulle även på 

detta område de s.k. marknadskrafterna ordna saken, i Farstas fall knöts förhoppningen till 

byggbolaget Danator som i slutändan valde att gå vidare med en privat vårdaktör.  

 

Vi har även fått kännedom om att under de tidigare mandatperioderna har 

exploateringsnämnden utifrån politiskt styrda prioriteringar i mycket ringa omfattning 

anvisat lämplig tomtpark till stadens eget bolag Micasa för de framtida vård- och 

omsorgsboenden som behövs.  Parallellt med detta har stadsbyggnadskontoret haft långa 

handläggningstider av planärenden då förvaltningen inte tidigare fått ekonomiskt 

utrymme för tillräckliga personella resurser.  
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I dagsläget har Micasa enligt uppgift inga markanvisningar inom vårt stadsdelsområde. 

Samtidigt vet vi att det finns kommunal mark som ännu inte anvisats och som skulle 

kunna vara lämpliga platser för kommande nya vård- och omsorgsboenden inom vårt 

område. Numera arbetar Micasa med enheter som omfattar mellan 54 - 98 platser, men 

med huvudfokus på 72 platser för att möjliggöra en rimlig kostnadsnivå för såväl staden 

som de boende.   

 

I Farsta handlar det akut just nu främst om Farsta VOB som överfördes från Micasa 2012 

till Familjebostäder. Det innebär att nuvarande verksamhet kan vara kvar fram till dess att 

Familjebostäder inleder byggprocessen. Enligt beslut av Familjebostäders styrelse den 2 

december 2014 så beräknas byggstart ske tidigast under fjärde kvartalet 2016. Det innebär 

att verksamheten i Farsta VOB ska vara helt avslutad inom cirka 20 – 22 månader, 

beroende på när under det sista kvartalet 2016 som produktionen startar i kvarteret 

Perstorp och nuvarande byggnader ska vara tömda samt börja rivas. 

 

Inom en nära framtid bör även frågan om den framtida utvecklingen av vårt andra 

kommunala vård- och omsorgsboende, Edö, snarast klarläggas. För att klara en 

renoveringsstart som gör att boende- och arbetsmiljöförhållandena klaras innan 

Arbetsmiljöverkets slutdatum 2019-01-02 , så bör arbetena påbörjas senast vid 

halvårsskiftet 2017. För Farsta Stadsdelsnämnd innebär det att nämnden bör besluta om 

renoveringen av Edö under första halvåret 2015 för att kunna möjliggöra en handläggning 

av de ekonomiska aspekterna av Kommunstyrelsens Ekonomiutskott före sommaren. 

 

Sammanfattningsvis kan vi även på detta område tyvärr konstatera att vi rödgröna partier 

ärver ett akut problem som den tidigare majoriteten hanterade enligt principen ”vänta och 

se”, förmodligen i hopp om att de s.k. marknadskrafterna skulle lösa frågan genom någon 

form av privatisering och/eller upphandling. 

 

Slutligen innebär detta att den rödgröna lokala majoriteten i Farsta stadsdelsnämnd agerat 

och kontaktat äldreborgarrådet. Anledningen är att vi behöver stöd från äldreroteln för att 

lösa den akuta situationen men också för att kunna förbereda oss för det mer övergripande 

arbetet med en mer långsiktig och sammanhållen planering av vård- och omsorgsboende 

inom stadsdelsområdet.  

 

Därför kommer inom en nära framtid äldreroteln samla företrädare för vår förvaltning, 

äldreförvaltningen, Micasa m.fl. berörda med fokus på situationen inom Farsta 

stadsdelsområde och då främst förutsättningarna i samband med frågan om Farsta VOB . 

Vi hoppas att en första återrapportering från detta möte kommer att kunna delges oss i 

nämnden vid kommande sammanträde. 

 

Ersättaryttrande 

Lars Hultkvist (KD) 

 

Om jag hade haft rösträtt hade jag instämt i yrkandet och reservationen från (M) och (FP). 
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§ 6 

Föreningsbidrag 2015 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden beviljar föreningsbidrag för 2015 med sammanlagt 500 000 kronor 

i enlighet med förvaltningens förslag. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Farsta stadsdelsnämnd fördelar årligen bidrag till föreningar. Sammanlagt 32 föreningar 

har ansökt om bidrag för år 2015. Förvaltningen föreslår att 30 föreningar beviljas bidrag 

om sammanlagt 500 000 kronor. Enligt förslaget fördelas 325 000 kronor till föreningar 

som bedriver verksamhet för äldre, för personer med funktionsnedsättning eller psykisk 

ohälsa, missbruk eller socialt utanförskap och 175 000 kronor för kulturarrangemang i 

stadsdelsområdet. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-01-29. 

Dnr 5-834/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Ledamöterna Kjell Backman (S) och Leif-Åke Andersson (M) samt ersättaren John 

“Pelle” Pettersson (S) anmälde jäv och lämnade sammanträdet medan ärendet handlades. 

 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 7 

Utseende av personuppgiftsombud enligt personuppgiftslagen 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden utser förvaltningens kommunikationsansvariga Marie Khoury till 

personuppgiftsombud för Farsta stadsdelsnämnd istället för säkerhetsstrateg Mia 

Johansson. Beslutet gäller från och med den 20 februari 2015. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Enligt personuppgiftslagen (PuL) är stadsdelsnämnden personuppgiftsansvarig, vilket 

innebär ett ansvar för att lagen efterlevs. Stadsdelsnämnden kan enligt PuL till sin hjälp 

utse personuppgiftsombud som ska se till att personuppgifter behandlas på ett korrekt sätt.  

 

Med anledning av en förestående omorganisation föreslår förvaltningen att nämnden utser 

kommunikationsansvariga Marie Khoury till nytt personuppgiftsombud istället för 

nuvarande ombudet, säkerhetsstrateg Mia Johansson.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-02-11. 

Dnr 1.1-86/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 8 

Stadens upphandlingsverksamhet 

Yttrande till Stadsrevisionen efter granskning 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till Stadsrevisionen som 

svar på rapporten Stadens upphandlingsverksamhet (nr 13/2014). 

 

Ärendet 

Stadsrevisionen har granskat kommunstyrelsen, servicenämnden, idrottsnämnden och 

Farsta stadsdelsnämnd för att bedöma om stadens upphandlingspolicyn följs. En 

upphandling har granskats vid varje nämnd. Revisorerna konstaterar att Farsta inte 

genomförde någon behovs- och marknadsanalys inför sin upphandling av kost inom 

äldreomsorg och förskola 2009/2010. Dessutom saknas minnesanteckningar från 

uppföljningsmöten med utföraren.  

 

Förvaltningen menar att det genomfördes en behovs- och marknadsanalys men att 

metoderna kan utvecklas och att dokumentationen kan göras tydligare. Inför den 

genomförda upphandlingen hade nämnden dessutom erfarenheter från två avbrutna 

upphandlingar inom samma område. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-02-02. 

Dnr 1.6-687/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Ordföranden Lars Bäck (V), Eva Gustafson m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Eva Gustafson m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V) 

 

Stadsrevisionen har konstaterat att Farsta stadsdelsnämnd har brustit i efterlevnaden av 

stadens upphandlingspolicy. Enligt revisorerna genomfördes inte någon behovs- och 

marknadsanalys och det saknas minnesanteckningar från uppföljningsmöten för 

uppföljning och dialog. Förvaltningen menar att dessa analyser genomfördes innan 

upphandlingen påbörjades, men metoderna kan utvecklas och dokumentationen göras 

tydligare.  

 

Att upphandla löpande verksamhet på entreprenad innebär att den upphandlande parten 

avsätter betydande resurser för att genomföra behovs-, marknads- och kostnadsanalyser, 

framtagande av förfrågningsunderlag, anbudsgranskning och utvärdering av anbud. Efter 
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tilldelning finns risk för överprövning av upphandlingen med risk för leveransavbrott som 

drabbar våra medborgare. 

 

Att styra och följa upp en entreprenad/leverantör kräver kontinuerligt resurser från 

beställaren. Är leveransen bristfällig i förhållande till avtalad kvalité krävs ofta 

extraresurser därutöver.  

 

Att upphandla löpande verksamhet är kostnadsdrivande i sig eftersom själva formen 

innebär ett betydande merarbete och administration som sällan belastar affären i sig och 

sällan tas med i dess kostnadsanalys. Varje upphandling måste noga avgränsas och 

precisera så att det är kalkylerbart för anbudsgivare, vilket medför att varje förändring 

från grunden innebär en extra kostnad. 

 

Inte sällan utformas förfrågningsunderlagen utifrån vad marknaden kan erbjuda i form av 

antal anbudsgivare och att förfrågan mer anpassas för marknadens behov än för det behov 

som skall täckas. 

 

Att förlita sig på att marknaden skall tillgodose nämndens behov kan innebära en situation 

som vi nu står inför med vårt eget Farsta vård- och omsorgsboende. Marknaden behöver 

inte ta hänsyn till det reella behovet utan varje enskilt företag sätter sitt eget intresse först. 

 

För att säkerställa kommunal service till våra medborgare kan vi inte se någon egennytta 

eller något egenvärde i att kommunal löpande verksamhet handlas upp på entreprenad där 

fördelarna med drift i egen regi överväger med hänsyn tagen till faktorer som 

totalkostnad, smidigare styrning och uppföljning samt enklare förändring av uppdraget då 

behoven föranleder det. 
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§ 9 

Gångplan för Stockholm 

Svar på remiss från trafiknämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till Gångplan för Stockholm. 

 

Ärendet 

Trafiknämnden har utarbetat ett förslag till gångplan för Stockholm. Syftet med planen är 

att beskriva nuläget för stadens gående, presentera en målbild för ökad gångvänlighet och 

en handlingsplan för åren 2015–2020. Förutsättningarna för att kunna, vilja, veta och våga 

gå ska bli bättre. Handlingsplanen innehåller nio åtgärder som bidrar till att förverkliga ett 

eller flera av de fyra nyckelorden. 

 

Förvaltningen tycker att föreslagna åtgärder är bra och relevanta. Det är utmärkt att en 

plan tas fram som ett underlag för arbetet att göra Stockholm till en mer gångvänlig stad. I 

Farsta stadsdelsområde behöver främst barriärerna minskas och orienterbarheten 

förbättras.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-01-26. 

Dnr 1.5.1-811/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 10 

Hur säkerställer nämnden att rutiner för förhandsbedömningar inom barn- 

och ungdomsvården följs? 

Yttrande till IVO efter tillsyn i enskilt ärende 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som yttrande till 

Inspektionen för vård och omsorg i ärende med diarienummer 8.2-17540/2014. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

IVO har efter klagomål från Rädda Barnen tidigare granskat nämndens handläggning i ett 

enskilt ärende och nämnden har yttrat sig i ärendet. IVO har i sin fortsatta granskning lagt 

märke till att det nämnden uppgett i sitt yttrande inte stämmer med tillvägagångssättet i 

den enskilda förhandsbedömning som IVO tagit del av.  

 

Stadsdelsnämnden ska nu till IVO lämna en redogörelse som visar på vilket sätt nämnden 

säkerställer att de upprättade rutinerna avseende förhandsbedömningar inom barn- och 

ungdomsvården följs. 

 

För att säkerställa att de rutiner som finns på utredningsenheten barn och ungdom 

avseende förhandsbedömningar följs och finns som underlag för åtgärder som behöver 

vidtas kommer egenkontroll att genomföras i form av granskning av förhands-

bedömningar. Egenkontroller kommer att genomföras i april, augusti och december. 

Resultaten kommer att analyseras för att användas som underlag till beslut om 

förbättringar. Därefter kommer dessa att redovisas och rapporteras i stadens 

uppföljningsverktyg ILS-webb. Enhetschef är ansvarig för egenkontrollen och ansvarar 

även för att återkoppla resultaten och åtgärderna till medarbetare och ansvarig 

ledningsgrupp.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-01-21. 

Dnr 1.4-642/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 11 

Hur säkerställer nämnden att barns behov av skydd och stöd utreds i de 

utredningar som inleds? 

Yttrande till IVO efter tillsyn i enskilt ärende 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som yttrande till 

Inspektionen för vård och omsorg i ärende med diarienummer 8.2-8841/2014. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

I ett beslut den 22 september 2014 riktade IVO kritik mot Farsta stadsdelsnämnd som 

ombads vidta åtgärd som säkerställer att barns behov av skydd och stöd utreds i de 

utredningar som inleds. Kritiken kom efter granskning av ett enskilt ärende. Nämndens 

vidtagna åtgärder redovisades till IVO genom beslut av sociala delegationen den 4 

december 2014 

 

IVO begär nu att nämnden redogör för vilka åtgärder som har vidtagits med anledning av 

den uppmärksammade bristen och på vilket sätt nämnden kontrollerar att gällande 

lagstiftning och riktlinjer följs när det gäller att utreda barns behov av skydd och stöd. 

Socialstyrelsens handbok från 2014, som är ett komplement till deras allmänna råd om 

handläggning av ärenden som gäller barn och unga (SOSFS 2014:6), kommer att vara 

föremål för en heldag vid den berörda enheten. 

 

Som ett led i det systematiska kvalitetsarbetet kommer enheten att granska utredningar 

där barn upplevt våld för att se om barnet i dessa utredningar har kommit till tals och om 

behovet av skydd och stöd har beaktats tillräckligt.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-01-21. 

Dnr 1.4-279/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 12 

Rapportering till IVO av ej verkställda beslut för kvartal 4 år 2014 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger till handlingarna förvaltningens redovisning av rapporteringen 

till Inspektionen för vård och omsorg för kvartal 4 år 2014 av ej verkställa beslut enligt 

socialtjänstlagen och lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade. 

 

Ärendet 

Enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade 

(LSS) ska kommuner varje kvartal redovisa till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 

de beslut om bistånd eller insats som inte har kunnat verkställas inom tre månader.  

 

För fjärde kvartalet 2014 har förvaltningen rapporterat tre ej verkställda beslut om LSS-

bostad för vuxna, varav två är samma som förra kvartalet, och tre beslut om äldreboende, 

varav ett är samma som tidigare. I samtliga fall har den sökande antingen tackat nej till 

erbjuden plats eller meddelat att man för tillfället vill bo kvar hemma. Inom vardera 

området (LSS och äldreomsorg) har ett tidigare rapporterat beslut nu kunnat verkställas.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-02-03. 

Dnr 1.2.1-31/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 13 

Övriga anmälningsärenden och beslut enligt delegering 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan av nedanstående ärenden och beslut till handlingarna. 

 

Stadsdelsnämndens protokoll den 2 januari 2015 

 

Stadsdelsnämndens protokoll den 29 januari 2015 

 

Funktionshinderrådets protokoll den 9 februari 2015 

 

Pensionärsrådets protokoll den 9 februari 2015 

 

Övriga anmälningsärenden och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2015-02-03 

avseende perioden 15 januari – 3 februari 2015. 

Dnr 1.1-30/2015 

 

Stadsdelsdirektören har inte fattat några beslut enligt delegering under den aktuella 

perioden. 
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§ 14 

Nämndens frågor och information från förvaltningen 

 

Följande skrivelse lämnades in. 

 

Allianspartiernas synpunkter på de rödgröna partiernas skrivelser till bland annat 

stadsdelsnämnden vid sammanträdet den 29 januari 2015 (bilaga) 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) 

 

BESLUT 

Nämnden lade skrivelsen till handlingarna.  

 

 

Ordföranden föreslog att hela nämnden får i uppdrag att delta vid den presentation av 

nämndens och förvaltningens olika verksamhetsområden som förvaltningen kommer att 

genomföra vid två halvdagar den närmaste tiden. (Datum kommer att fastställas i 

anslutning till detta sammanträde.) 

 

BESLUT 

Nämnden uppdrar åt alla ledamöter och ersättare att delta vid de två halvdagar som 

förvaltningen kommer att anordna för att presentera alla verksamhetsområden. 

 

 

Ledamoten Karin Lekberg (S) berättade den glädjande nyheten att Cornelis Vreeswijk-

sällskapet, Bellmansällskapet och ett par andra sällskap kommer att öppna ett museum i 

Hökarängen, där Cornelis Vreeswijk har bott. Invigningen sker på Hökarängens dag. 

 

Ledamoten Lisbeth Crabo Ljungman (M) påtalade att snöröjningen återigen är usel och 

undrade om de rödgröna partierna har haft kontakt med sina partikamrater i Stadshuset för 

att höra vad som kan göras. Ordföranden Lars Bäck (V) svarade att man haft kontakter, att 

det ansvariga borgarrådet Daniel Helldén (MP) vill införa jämställd snöröjning (trottoarer 

röjs först, därefter vägar) när nuvarande avtal löper ut. Crabo Ljungman påpekade att det 

just nu gäller att förvalta nuvarande avtal så att entreprenörerna gör vad de ska. 

 

Ledamoten Eva Gustafson (S) berörde det utsända protokollet från förvaltningsgruppen 

och undrade varför personalstatistik inte kan jämföras över staden. Personalchef Lena 

Rabe svarade att anledningen är att staden saknar nyckeltal för detta. 

 

Ekonomichef Pär Dahlqvist berättade apropå en tidigare fråga från en invånare om ett 

igenfyllt dike på Vinthundsvägen att han kontaktat trafikkontoret och att de lovat 

undersöka och återkomma, men ännu inte gjort det. 

 

 


